
Mladi v Šiški so ob štafeti mladosti pripravili okroglo mizo na temo
»Onesnaževanje Zbiljskega jezera«

Jezero je zares onesnaženo
štafeta mladosti potuje po Jugo-

slaviji, razprave, ki so se ob tej pri-
ložnosti vrstile po Sloveniji, še vedno
odmevajo. še zlasti tam, kjer so se
mladi lotili žgočih tem — v Šiški de-
nimo onesnaževanje Zbiljskega je-
zera. Na okroglo mizo so se mladinci
temeljito pripravili, saj so nanjo po-
vabili številne strokovnjake s po-
dročja varstva okolja, med dnjgimi
tudi dr. Avguština Laha, odgovorne
družbenopolitične delavce občine,
predstavnike delovnih organizacij —
onesnaževalcev, najrazličnejša
društva in krajane. Skratka prostor v
gostišču ob jezeru je bil za vse, ki jih
je tovrstna problematika zares zani-
mala, premajhen. Razprava je bila
kakovostna in bogata sajse na njejni
samo površno ugotavljalo o stanju,
tega zdaj umirajočega jezera,
ampak so mladi ob video posnetkih
in s temeljito analizo jezera osupttrn
strokovnjakom dokazali, da mislijo
resno. Dve srednji šoli in sicer šola
za elektroniko v Sentvidu in Franc
Leskovšek-Luka Litostroj so ob
mentorjih opravili strokovno analizo
jezera. Kar na sedmih odjemnih me-
stih so zajeli vzorce vode in blata in ju
v šolskerfi labpratoriju kemično in
biološko temeljito raziskali. Analize
so pokazale, da je ta, nekdaj modri
biser, zares zelo onesnažen. Mladi
raziskovalci so Zbiljsko jezero razvr-
stili v tretji kakovostni razred za kate-
rega je značilno, da hitro lahko pre-
skoči v četrtega kjer ni več živih or-

ganizmov, količina kjsika pa pade
pod 0,5 miligrama vode. Od vseh
odjemnih mest pa je bila voda najbojj
onesnažena prav pred jezerom hi-
droelektrarne. S takšnimi dokazi so
seveda odgovorne končno le prepri-
čali, da so zares pripravljeni skrbeti
za svoj jutri, a najprej bo treba poskr-
beti za včeraj in danes saj je pogled
na smrdeče odplake, ki plavajo po
jezeru in čolne pogreznjene v blatu,
prav žalosten. Krajani in turistično
društvo se trudijo, da bi jezeru vrnili
nekdanji ugled. Z gostiščem ob njem
in številnimi zabavno glasbenimi pri-
redilvami so sicer pritegnili številne,
a denarja za tako veliko akcijo kot je
denimo čiščenje jezera, nimajo. Po-
skusi, da bi potegnili blato \z njega so
že bili saj je nek zanesenjak celo
sam zajel vzorce in jih dal Inštitutu
Jožef Stefan na vpogled. Z analizo
so dokazali, da blato ni strupeno, na-
sprotno z dodatnim oplemenitenjem
bi ga celo lahko uporabili kot gnojilo.
Ko pa je bilo treba to urejati je žal v
občini naletel na gluha ušesa. Se
bodo odgovorni, med drugim tudi v
medvoški Elektrarni in onesnaže-
valci vzdolž Save, zganili zdaj, ko
miadi zahtevajo čiščenje. Res je, da
je za tak poseg potrebno veliko de-
narja, a ustrezno rešitev bo vendarle
treba nemudorna poiskati, če ne bo
zanamcem ostal grenak priokus, da
nam je za njihovo usodo prav vsee-
no.
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